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PROTOKÓŁ Nr 16/2020 
posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu,  

Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
które odbyło się w dniu 4 grudnia 2020 roku, godz.13.30  

 
Przewodnicząca Komisji           -  Agnieszka Pasek  
Protokolant                                 -  Alicja Dąbrowska 
 
Przewodnicząca Komisji dokonała otwarcia posiedzenia, w którym uczestniczyło 5 radnych 
na ogólną liczbę 7 oraz zaproszeni goście (listy obecności radnych i zaproszonych gości są 
dołączone do protokołu).  
 
Uwag do porządku nie zgłoszono został on przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu powiatu radomskiego na rok 2021 w działach 
dotyczących pracy Komisji. 
 

2. Zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu radomskiego na 
lata 2021- 2025 w działach dotyczących pracy Komisji. 

 
3. Sprawy różne.  

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu budżetu 
powiatu radomskiego na rok 2021 w działach dotyczących pracy Komisji. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że planowane dochody na 2021 rok 
to 171.606.640 złotych. Dochody są wyższe w stosunku do roku 2020 o 12.546.572 złote. 
Natomiast wydatki planowane na 2021 rok to kwota 195.773.113 złotych i są wyższe od 
wydatków zeszłorocznego projektu budżetu o 26.959.730 złotych. Planowane wydatki 
majątkowe na 2021 rok to kwota 52.876.581 złotych i są one wyższe w stosunku do projektu 
budżetu na rok 2020 o 11 mln złotych. Na zadania drogowe zaplanowana jest kwota ponad 
24.202.000 złotych, na inwestycje w Szpitalach jest 22.165.760 złotych. Na zadania oświatowe 
przeznaczono kwotę 5.712.377 złotych. Planując budżet Zarząd zdecydował o zaciągnięciu 
kredytu długoterminowego w wysokości 7,5 mln złotych na cztery lata.  Planowany poziom 
zadłużenia na koniec 2021 to kwota 14.875.000 złotych, co stanowi 8,7% planowanych 
dochodów. Zadłużenie jest na bezpiecznym poziomie.  
 Patrząc na cały budżet w kwocie planowanych wydatków, najwięcej środków jest 
przeznaczonych na oświatę, które stanowią 21,3% całości wydatków, prawie 42 mln złotych. 
Na drugim miejscu jest transport i łączność. Na zadania drogowe przeznaczonych jest 38 mln 
złotych czyli 19,5% całości budżetu. A na ochronę zdrowia 37.948.720 złotych, co stanowi 
12,4% budżetu. 
 Następnie omówiła działy znajdujące się w zakresie działania Komisji. 
Dział 010- rolnictwo i łowiectwo. W dziale tym zaplanowane są dochody w wysokości 15.000 
złotych, tj. 51,7% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one z dotacji celowej 
z budżetu państwa na realizację zadań rządowych w zakresie opracowania dokumentacji 
geodezyjnej dla działek gruntów pod budynkami i  działek gruntów pozostawionych rolnikom 
do dożywotniego użytkowania. 
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Dział 020 – leśnictwo. W tym dziale  zaplanowano dochody w wysokości 348.093 złote, tj. 
100% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Dochody te pochodzą ze środków 
przekazywanych przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Warszawie z 
przeznaczeniem na wypłatę ekwiwalentów na rzecz właścicieli zalesionych gruntów i 
prowadzenie upraw leśnych. 
 
Dział 700 - gospodarka mieszkaniowa zaplanowano dochody w kwocie 368.292 złote, tj. 95% 
przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one z dotacji celowej z budżetu 
państwa na realizację zadań rządowych w zakresie gospodarki gruntami i nieruchomościami 
Skarbu Państwa w kwocie 119.000 złotych i dochodów własnych powiatu w kwocie 249.292 
złote, w tym z opłat za trwały zarząd, użytkowanie i służebności w kwocie 49.267 złotych, z 
opłat z tytułu wieczystego użytkowania nieruchomości w kwocie 25 złotych oraz z tytułu 
dochodów powiatu związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej, tj. 25% 
wpływów osiąganych z tytułu sprzedaży, opłat za trwały zarząd i użytkowanie wieczyste oraz 
czynszu dzierżawnego nieruchomości Skarbu Państwa w kwocie 200.000 złotych.  
 
W dziale 710 - działalność usługowa zaplanowano dochody w wysokości 3.470.393 złote, tj. 
113,9% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one w kwocie 1.220.000 
złotych z dotacji celowej z budżetu państwa na realizację zadań rządowych w zakresie geodezji 
i kartografii (365.000 złotych) i na funkcjonowanie Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 
Budowlanego (855.000 złotych) oraz dochodów własnych powiatu w kwocie 2.250.393 złote, 
tj. ze sprzedaży map, wyrysów i wypisów z ewidencji gruntów i budynków oraz innych 
informacji z zasobów powiatowych (2.250.000 złotych), 5% wpływów od realizowanych 
dochodów budżetu państwa z zakresu nadzoru budowlanego (263 złote), odsetek od środków 
zgromadzonych na rachunku bankowym (30 złotych) oraz 0,3% wpływów z tytułu zaliczek na 
podatek dochodowy przekazywanych terminowo do Urzędu Skarbowego (100 złotych). 
 
W dziale 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska zaplanowano dochody w 
kwocie 46.000 złotych, tj. 92% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one z 
opłat administracyjnych za korzystanie ze środowiska przekazywanych przez Urząd 
Marszałkowski w Warszawie, a przeznaczone zostaną na sporządzenie rejestru osuwisk i 
terenów zagrożonych osuwaniem się mas ziemnych (przygotowanie mapy osuwisk w skali 
1:10.000 dla gmin powiatu radomskiego - tereny predysponowane gmina Skaryszew, Kowala, 
Wierzbica) w kwocie 26.000 złotych oraz wykonanie ewentualnych ekspertyz, analiz i opinii 
w zakresie ochrony środowiska i badań zanieczyszczenia gleby i ziemi w kwocie 20.000 
złotych. Ponadto z nadwyżki budżetu z 2019 roku pochodzącej z opłat i kar za korzystanie ze 
środowiska przeznacza się kwotę 1.550,23 złotych na wykonanie analizy w celu ustalenia, czy 
na terenie zbiornika wodnego w miejscowości Jagodno panują odpowiednie warunki 
akustyczne. 
 
Wydatki:  
W dziale 010 - rolnictwo i łowiectwo zaplanowano wydatki w kwocie 15.000 złotych, tj. 51,7% 
przewidywanego wykonania roku bieżącego. Wydatki w tym dziale przeznaczone są na  
realizację zadań rządowych w zakresie prac geodezyjno - urządzeniowych na potrzeby 
rolnictwa (opracowanie dokumentacji geodezyjnej dla działek pod budynkami oraz działek 
pozostawionych rolnikom do dożywotniego użytkowania).  

Niski plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania roku bieżącego 
wynika z faktu, że w 2020 roku zaplanowano opracowanie ww. dokumentacji dla pięciu działek 
a w 2021 roku dla trzech. 
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W dziale 020 - leśnictwo zaplanowano wydatki w kwocie 728.445 złotych, tj. 88,8% 
przewidywanego wykonania roku bieżącego. 
Wydatki w tym dziale przeznaczone są na realizację zadań własnych w zakresie 
- nadzoru nad gospodarką leśną – 380.352 złote, 
- gospodarki leśnej – 348.093 złote. 
W ramach nadzoru nad gospodarką leśną finansowany jest nadzór nad lasami niestanowiącymi 
własności Skarbu Państwa wykonywany przez nadleśnictwa Radom i Marcule w kwocie 
302.352 złote oraz opracowanie uproszczonych planów urządzania lasów i inwentaryzacji stanu 
lasów dla obiektów ewidencyjnych Gminy Pionki i Gminy Miasta Pionki w kwocie 78.000 
złotych. 
W zakresie gospodarki leśnej finansowane są wypłaty ekwiwalentów na rzecz właścicieli 
zalesionych gruntów i prowadzenie upraw leśnych za zalesienia wykonane w latach 2002 - 
2003. Są one finansowane ze środków przekazywanych przez Agencję Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa w Warszawie (do wysokości faktycznych stawek). 
Niższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z zaplanowania 
niższych wydatków na opracowanie uproszczonych planów urządzania lasów. 
 
W dziale 700 - gospodarka mieszkaniowa zaplanowano wydatki w kwocie 187.164 złote, tj. 
76,7% przewidywanego wykonania roku bieżącego. W ramach tej kwoty 48.189 złotych 
stanowią wydatki majątkowe na wykup gruntów na terenie Gminy Kowala pod budowę 
obwodnicy południowej Radomia i 138.975 złotych wydatki bieżące. 
W ramach wydatków bieżących w tym dziale finansowane są zadania związane z gospodarką 
nieruchomościami zarówno Skarbu Państwa (zadania rządowe finansowane dotacją celową z 
budżetu Wojewody), jak i powiatu (zadania własne). 
Na realizację zadań rządowych przeznaczona jest kwota 119.000 złotych (do wysokości 
przyznanej dotacji), w tym 41.627 złotych na wynagrodzenie pracownika realizującego zadania 
rządowe wraz z pochodnymi (0,5 etatu). Natomiast na realizację zadań własnych związanych z 
gospodarką nieruchomościami kwota 19.975 złotych. 

Niższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z faktu, że 
w roku bieżącym powiat w wyższej kwocie (ze środków własnych powiatu) realizował wydatki 
na zadania własne z zakresu regulacji stanów prawnych nieruchomości stanowiących własność 
powiatu.  

 
W dziale 710 - działalność usługowa zaplanowano wydatki w kwocie 1.603.964,40 złote, tj. 
111,7% przewidywanego wykonania roku bieżącego. W dziale tym finansowane są zarówno 
zadania rządowe, jak i własne powiatu. 
Na realizację zadań rządowych zaplanowano wydatki w kwocie 1.220.000 złotych, tj. do 
wysokości przyznanej dotacji z budżetu państwa na sfinansowanie: 
- zadań z zakresu geodezji i kartografii w kwocie 115.521 złotych, 
- wynagrodzeń wraz z pochodnymi i odpisem na ZFŚS dla 3 pracowników realizujących 

zadania rządowe z zakresu geodezji w kwocie 249.479 złotych, 
- utrzymania i działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w kwocie 

855.000 złotych. 
 Na realizację zadań własnych zaplanowano wydatki w kwocie 383.964,40 złote, z tego 
wydatki majątkowe stanowią kwotę 300.734,40 złote i przeznaczone są na sfinansowanie 
dotacji dla samorządu województwa mazowieckiego na realizację projektu ASI „Regionalne 
partnerstwo samorządów Mazowsza dla aktywizacji społeczeństwa informacyjnego w zakresie 
e-administracji i geoinformacji”, a wydatki bieżące 83.230 złotych i przeznaczone są na 
sfinansowanie zadań z zakresu geodezji i kartografii.  
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Wyższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika głównie z 
zaplanowania wyższej dotacji na realizację projektu ASI, zgodnie z umową partnerską na 
realizację projektu. 
 
W dziale 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska zaplanowano wydatki w 
kwocie 56.000 złotych, tj. 112,0% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Wydatki te 
przeznaczone są na sporządzenie rejestru osuwisk i terenów zagrożonych osuwaniem się mas 
ziemnych (przygotowanie mapy osuwisk w skali 1:10.000 dla gmin powiatu radomskiego - 
tereny predysponowane Gmina Skaryszew, Kowala, Wierzbica) w kwocie 26.000 złotych, 
wykonanie ewentualnych ekspertyz, analiz i opinii w zakresie ochrony środowiska i badań w 
zakresie zanieczyszczenia gleby i ziemi w kwocie 20.000 złotych oraz wykonanie analizy w 
celu ustalenia czy na terenie zbiornika wodnego w miejscowości Jagodno panują odpowiednie 
warunki akustyczne w kwocie 10.000 złotych. 

Wyższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika głównie z 
faktu, iż na 2021 rok zaplanowano wykonanie ww. analizy akustycznej. 
 
Radny Marek Janeczek stwierdził, że przedstawiony projekt budżetu jest bardzo rozsądny, 
odważny i jednocześnie optymistyczny. Największe wydatki są przeznaczone na edukację, 
ochronę zdrowia i drogi. Jest mu to bliskie, ponieważ startując na radnego powiatu miał 
przeświadczenie, że powiat powinien te środki finansowe kierować właśnie na te dziedziny 
życia, które są niezbędne. Za to wszystkim bardzo serdecznie podziękował.    
 
Więcej pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 
projekt budżetu powiatu radomskiego na rok 2021 w działach dotyczących pracy Komisji.     
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu Wieloletniej 
Prognozy Finansowej powiatu radomskiego na lata 2021- 2025 w działach dotyczących pracy 
Komisji. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że okres wieloletniej prognozy 
finansowej nie jest wydłużony. Kończy się ona na 2025 roku. Dokument jest nowy z uwagi na 
to, że musi być realistyczny, więc musi być dostosowany do wskaźników 
makroekonomicznych określonych przez Ministra Finansów. Zarząd co roku przygotowuje 
nowy taki dokument, ponieważ z reguły rok bazowy czyli bieżący te dochody, wydatki są duże 
wyższe niż wstępnie planowano i od tych rat liczone są kolejne lata wskaźnikami, więc te kwoty 
są znacznie wyższe. W wykazie przedsięwzięć w zakresie prac tej Komisji jest tylko jedno 
przedsięwzięcie projekt ASI, który kontynuowany jest od 2016 roku. Co roku przenoszony jest 
okres jego realizacji. Zakończenie planuje się w roku 2021. Łączne nakłady to 448.379 złotych. 
Na rok 2021 zaplanowana jest kwota 300.734,40 złotych.  
 
Pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt 
Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu radomskiego na lata 2021- 2025 w działach 
dotyczących pracy Komisji. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska  poinformowała, że opinie RIO są pozytywne zarówno 
do projektu budżetu jak również do projektu WPF. Nie ma żadnych uwag.  
    
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad - Sprawy różne.  
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Radny Marian Wikło poinformował że zgadza się z wypowiedzią radnego Marka Janeczka.  
Ale trzeba powiedzieć, że ta Komisja mimo, że w swoim zakresie ma działy, które są mało 
kosztowne, tzn. są na nie niewielkie środki przeznaczone, również jest ważną i ma takie 
zadania, takie kompetencje jak np. ochrona środowiska. Ta dziedzina w latach poprzednich 
często było niedoceniana, ale przyszły czasy, że zaczynają doceniać wagę tego zadania, jego 
konsekwencje na przyszłość. Pamięta, że w trakcie wyłaniania Komisji nie było chętnych do 
pełnego składu i dlatego ta Komisja jest siedmioosobowa. Więc muszą się tutaj szanować, 
muszą wiedzieć, że mają również bardzo ważne na naszym terenie rolnictwo, leśnictwo 
związane zresztą z ochroną środowiska. No i ta tytułowa nazwa Komisja Rozwoju Powiatu. 
Więc mimo, że w sprawach finansowych nie będą wybiegać do innych dziedzin jak budowa 
szpitali, szkół, czy tym podobne, ale czasami mogliby przypomnieć, że na przykład nowa 
jednostka kultury w Iłży też mogłaby być zakresem ich zainteresowania. Jest to jego zdaniem 
rozwój powiatu, chyba że uznają że nie jest to ta Komisja i nie ma bardzo nic do powiedzenia. 
Stwierdził, że należy doceniać nie tylko wagę pieniędzy, ale tych zadań, które dotyczą 
poszczególnych komisji. 
 
Radny Marek Janeczek  stwierdził, że te działy które wymienił tzn. drogi, edukacja i ochrona 
zdrowia  są w zakresie tej Komisji, ponieważ mówią tutaj o elementach, które pozwolą ludziom 
tutaj pozostać, zamieszkać, bo będą mogli wysłać swoje dzieci do szkół na naszym terenie, jeśli 
chodzi o ochronę zdrowia, że będą czuli się bezpiecznie i będą mogli korzystać z tej sfery, a 
jeśli chodzi o drogi, że będą mogli dojeżdżać, prowadzić biznes, sprawy rekreacji. Tak, że ten 
rozwój jest jak najbardziej w tych dziedzinach również dostrzegany i potrzebny.   
 
Radny Marek Jarosz poinformował, że chciałby aby w nowym roku więcej punktów 
poświęcili produkcji rolniczej. W Iłży był teren zapowietrzony ASF, w tej chwili jest 
zwolniony. Sprzedaż tuczników jest po 3,2 złote. To jest dla rolnictwa tragedia. Już w tej chwili 
40 czy 50% produkcji tucznika w tych małych gospodarstwach się nie odbuduje.  Likwidują 
produkcję, bo nie ma z czego dokładać. Zboże sprzedaje się po kosztach. I chciałby aby o tym 
w przyszłym roku rozmawiali, wystosowali jakąś odezwę gdzieś do kogoś, może coś komuś 
podpowiedzieć, przedyskutować temat. Wiąże się to nie tylko z produkcją tuczników, bo jeżeli 
produkcja tuczników spadnie to bardzo dużo zboża paszowego zostanie u rolników. 
Gospodarstwom, które porzucają produkcję trzody chlewnej trzeba coś podpowiedzieć, może 
o funduszach, które są szykowane dla mniejszych gospodarstw, bo to byłaby szansa dla nich 
żeby się przekształcić. Tylko trzeba ich jakoś pokierować. Może spróbować jakieś szkolenia 
online zrobić w tym kierunku.  
Następnie przekazał na ręce pani Przewodniczącej podziękowania dla wszystkich pracowników 
ARiMR od rolników, którzy korzystają z ich usług jeżeli chodzi o płatności, dopłaty 
bezpośrednie i różnego rodzaju programy.  
 Następnie zapytał o Powiatowy Instytut Kultury w Iłży. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował, że PIK będzie się mieścił w budynku 
po Międzypowiatowym Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli w Iłży. W tym Instytucie 
prowadzona byłaby między innymi biblioteka powiatowa, gdzie na początku byłaby tam 
zatrudniona osoba na pół etatu.   

Pan, który dziś jest pracownikiem Wydziału Organizacyjnego cały czas zajmuje się 
budynkiem w Iłży. Poprosił go aby przygotował pewne dokumenty związane z założeniem tego 
Instytutu m. in. statut, jak również projekt budżetu. Oszacował potencjalne dochody, które 
mogłyby być pozyskane z wynajmu, czy z wygenerowania pewnego potencjału, który jest w 
tym budynku. Ponad 300.000 złotych to przewidziany budżet tej instytucji. Dodał, że co 
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miesiąc za wynajem pokoi w tym budynku dostajemy 8.000 złotych czyli około 100.000 
złotych rocznie, plus 160.000 złotych, które tak i tak musielibyśmy przelewać na konto do 
miasta Radomia na prowadzenie powiatowej biblioteki publicznej. 
W budynku będą się również znajdowały: inkubator przedsiębiorczości, też pewna aktywność 
związana ze współpracą z biblioteką czy radomską czy też każdą inną biblioteką gminną. Ta 
współpraca nie powinna być zakłócona. Dodał, że mieszkańcy powiatu radomskiego nadal będą 
mieli prawo korzystania z każdej biblioteki, również z Biblioteki Miejskiej w Radomiu.  

Następnie poinformował o inwestycjach. W Wierzbicy będą chcieli wybudować 
naprawić drogę, która jest drogą gminną, ale ona praktycznie jest do naszego DPS-u i do 
naszego MOW-u. Strażacy różne terminy, uwagi dają, abyśmy tę drogę zrobili. Droga ta będzie 
współfinansowana z Gminą Wierzbica. Jest też pewien problem z wodami opadowymi 
spadającymi z dachu budynku DPS, czy MOW-u, które płyną do kanalizacji. Radni w 
Wierzbicy podnoszą larum, że przedsiębiorstwo kanalizacyjne generuje dodatkową pracę a my 
nie płacimy za odprowadzenie tych wód opadowych. Trzeba zrobić z tym porządek i będzie to 
nas trochę kosztować.  

Jeśli chodzi o szpitale to jest szansa na dobry zastrzyk gotówki i będzie można ogłosić, 
że budujemy II budynek z dodatkowym piętrem.  
 Jeśli chodzi o remont budynku SOSW w Chwałowicach to zostały otwarte oferty. 
4.666.000 złotych to był koszt zadania. Część budowlana to jest około 3 mln złotych. Druga 
część to są windy, podjazdy, zakup różnego rodzaju urządzeń i instalacja tych urządzeń pod 
potrzeby osób niepełnosprawnych, ma nadzieję, że w 50% przynajmniej uda się pozyskać 
środki z PFRON-u. Natomiast na budowlankę przetarg był ogłoszony i najniższa oferta a 
wpłynęło ich 9, opiewa na kwotę około ponad 2,1 mln złotych. Najwyższa oferta była z 
Gdańska i wynosiła 9,5 mln złotych.  
Jeśli chodzi o COM to jesteśmy na 8 miejscu na 60 złożonych i zaakceptowanych od strony 
formalnej wniosków. Jeśli nie w tym miesiącu to na początku następnego dowiemy się, że jest 
szansa na pieniądze i budowę. 
 Dodał, że w Chwałowicach jest co robić i o czym myśleć, bo poza SOSW w 
Chwałowicach jest dużo hektarów ziemi. Poszukują osoby, która by tą ziemię uprawiała, żeby 
nie leżała odłogiem i żeby mieli poczucie, że nie dokładają do tego interesu. Następnie 
poinformował, że znajdują się tam jeszcze 4 bloki mieszkalne, w których mieszkają lokatorzy. 
Należy przygotować trzy z nich do sprzedaży, oczywiście prawo pierwokupu na warunkach 
transparentnych mieliby mieszkańcy. Są dochody z tytułu najmu ale należy pamiętać, że  to jest 
nasz majątek i to my musimy reperować dachy, okna, inwestować w ten majątek. Zatem 
powinni wydzielić drogę dojazdową do tych budynków, odgrodzić ten teren. Czwarty budynek 
znajdujący się najbliżej głównego budynku szkoły zostałby przeznaczony na potrzeby 
edukacyjno – dydaktyczno – wychowawcze, gdzie młodzi ludzie mogliby zrobić herbatę, 
mieszkać, rachunki zapłacić. Byłaby to taka forma edukacji. Poinformował, że znajdują się tam 
jeszcze rozrzucone garaże, komórki nie wiadomo czyje, też to należy uporządkować.  
MOW w Wierzbicy. Jest o 2,4 mln złotych więcej subwencji, ponieważ jest 20 dziewczyn 
więcej.  
 Poinformował, że zostały złożone wnioski na dwie drogi do Rządowego Funduszu 
Inwestycji Samorządowych.  
Na drogę z mostem w Pionkach zostanie złożony wniosek o środki z rezerwy ogólnej budżetu 
państwa.  
 Poinformował, że w styczniu zorganizuje spotkanie z wójtami, na którym podziękuje za 
dotychczasową współpracę i zaprosi do dalszej. Przedstawi też perspektywę szansę rozwoju 
inwestycji w gminach.  
Dodał, że zwiększyła się ilość środków na drogi, oświatę i na szpitale. 
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Radny Marek Jarosz zapytał, czy PIK będzie miał nadzór, czy opiekę nad naszymi 
bibliotekami gminnymi.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka odpowiedział, że nigdy nie miał ani opieki ani nadzoru. 
Biblioteka powiatowa ma trochę inne zadania niż zwykłe biblioteki. Oczywiście będzie ona 
miała pewną inicjatywę i możliwość organizowania szkoleń, konsolidowania współpracy itd., 
ale przede wszystkim digitalizację, czyli informatyzację zbiorów, które dziś są niewielkie, ale 
będą te zbiory powiększane, bo dostajemy dużo książek z różnych miejsc, poza tym będziemy 
160 tysięcy rocznie  w części inwestować w te pół etatu a w części przeznaczać na zakupy aby 
mieć jakąś bazę. W budynku po MODN-ie jest Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna, ZNP. 
Jest sporo pomieszczeń wynajmowanych. Natomiast myślą o tym, aby Geodezja, Komunikacja, 
PUP tam przenieść, bo takie jest oczekiwanie pana Burmistrza, ponieważ ma za mało 
pomieszczeń. Poza tym jest i będzie możliwość wynajęcia osobom fizycznym pomieszczeń, po 
to aby maksymalnie wykorzystać potencjał tego budynku. Dodał, że wielokrotnie pisał do 
Burmistrza, aby kupił ten budynek, na początku był entuzjazm, ale potem nie było chęci 
kontynuowania tego wątku.   
 
Radny Marek Janeczek  stwierdził, że jeśli chodzi o sprawy związane z powiatową biblioteką 
to na sesji budżetowej w 2019 roku zwracał uwagę, że te środki finansowe powinny się znaleźć 
we władaniu powiatu i na tym terenie zostać. Sercem był za tym, aby to podzielić na Pionki i 
Iłżę, ale rozumie, że to jest związane z bazą lokalową, która jest przygotowana. Drugie 
zagadnienia jeśli chodzi o sferę gospodarki mieszkaniowej popiera. W Pionkach jak zaczynali 
sprzedawać mieszkania to były wielkie obawy co to będzie. Okazało się, że to był strzał w 10. 
Teraz są wspólnoty mieszkaniowe. No i trzeci aspekt ten optymistyczny, chodzi o finansowanie 
dróg, ale i również z dziedziny ochrony zdrowia na Szpital. Zrozumiał, że pewna wiedza jest, 
że te środki finansowe będą.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował dodatkowo, że napisał do Prezydenta 
Radomia pismo o użyczenie na 10-15 lat 20 arów gruntu naprzeciwko Starostwa, aby zrobić 
tam parking. Prezydent Witkowski odpisał, że to są tereny inwestycyjne.   
 
Radny Marian Wikło podziękował p. Staroście za te informacje, za starania jakie czyni. 
Dodał, że w Radiu Plus p. Starosta mówił z klasą pozytywnie  o dotychczasowej współpracy z 
Biblioteką Miejską w Radomiu, z jej dyrektorką.  
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 16 posiedzenie  
o godz.14.40. 
 
Protokołowała:                                                                            Przewodnicząca Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                             Agnieszka Pasek  


